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Protokół nr 34 
z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich 

Sejmiku Województwa Śląskiego 
w dniu 17 kwietnia 2023 roku 

Z powodu stanu zagrożenia epidemicznego posiedzenie odbyło się z wykorzystaniem 

środków porozumiewania się na odległość przy użyciu programu do wideokonferencji. 

Posiedzenie prowadził Pan Marek Bieniek, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Terenów 
Wiejskich. Członkowie Komisji zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1 do protokołu).  
W posiedzeniu uczestniczyli także goście zgodnie z listą obecności (załącznik nr 2 do 
protokołu). 
 
 
PORZĄDEK POSIEDZENIA 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Aktualny stan organizacyjno – formalny pomocy finansowej na rzecz rozwoju rolnictwa i 

obszarów wiejskich w województwie śląskim w ramach programu Fundusze Europejskie 

dla Śląskiego na lata 2021-2027 oraz z innych programów europejskich i środków 

rządowych. 

3. Sprawy różne.  

 
Ad. 1 
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 
 

Przewodniczący Komisji Marek Bieniek otworzył posiedzenie Komisji, powitał wszystkich 
obecnych – zaproszonych gości oraz członków Komisji zgodnie z listami obecności. 
Stwierdził quorum potrzebne do podejmowania opinii i wniosków przez Komisję.  
W myśl znowelizowanego przepisu art. 15zzx ust.2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o 
szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i 
zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych, aby Komisja mogła obradować w trybie zdalnym, przewodniczący musi 
dysponować podjętą uprzednio przez Komisję decyzją zezwalającą na prowadzenie obrad 
w tym trybie on line. Zgoda na zdalny tryb obradowania musi być przyjęta w głosowaniu. Na 
ostatnim posiedzeniu Komisja przyjęła w głosowaniu taką zgodę. Przewodniczący 
zaproponował, by Komisja upoważniła Przewodniczącego Komisji do zwoływania 
posiedzeń w trybie zdalnym w okresie obowiązywania stanu zagrożenia epidemicznego 
albo stanu epidemii.  
Komisja jednogłośnie (za:6) wyraziła zgodę na zdalny tryb obradowania i upoważnienia 
Przewodniczącego Komisji do zwoływania posiedzeń w trybie zdalnym w okresie 
obowiązywania stanu zagrożenia epidemicznego albo stanu epidemii.  
 
Przewodniczący Komisji Marek Bieniek przeszedł do przesłanego porządku posiedzenia, 
który przedstawia się więc następująco: 1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 2. 
Aktualny stan organizacyjno – formalny pomocy finansowej na rzecz rozwoju rolnictwa 
i obszarów wiejskich w województwie śląskim w ramach programu Fundusze Europejskie 
dla Śląskiego na lata 2021-2027 oraz z innych programów europejskich i środków 
rządowych. 3. Sprawy różne. W ramach spraw różnych będziemy opiniować jeden projekt 
uchwały oraz wskazywać przedstawicieli do komisji konkursowej. 
Przewodniczący zapytał czy ktoś ma uwagi bądź propozycje do zaproponowanego 
porządku, a wobec braku zgłoszeń poddał przyjęcie porządku posiedzenia pod głosowanie. 
Komisja jednogłośnie (za:6) przyjęła porządek posiedzenia. 
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Ad.2  
Aktualny stan organizacyjno – formalny pomocy finansowej na rzecz rozwoju rolnictwa i 
obszarów wiejskich w województwie śląskim w ramach programu Fundusze Europejskie dla 
Śląskiego na lata 2021-2027 oraz z  innych programów europejskich i środków rządowych. 
 

Przewodniczący Komisji Marek Bieniek poinformował, że prezentację w tym punkcie 
przygotował Departament Rozwoju i Transformacji Regionu. Prezentacja została przesłana 
do uczestników posiedzenia drogą mailową. Informację przedstawi pani Stefania Koczar – 
Sikora, Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju i Transformacji Regionu.  
Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju i Transformacji Regionu Urzędu 
Marszałkowskiego, pani Stefania Koczar - Sikora omówiła prezentację multimedialną pt.: 
„Pomoc finansowa na rzecz rozwoju obszarów wiejskich w województwie śląskim w ramach 
programu Fundusze Europejskie dla Śląskiego 2021 - 2027” (wydruk prezentacji stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu). 
Przewodniczący Komisji Marek Bieniek podziękował za przedstawioną prezentację 
i zwrócił się do Radych, czy mają jakieś pytania?  
Zastępca Przewodniczącego Komisji Stanisław Gmitruk stwierdził: Dobrze, że w 
ramach programu unijnego poza Programem Wspólnej Polityki Rolnej także z Polityki 
Spójności mogą korzystać Lokalne Grupy Działania. Pytanie, kiedy w ogóle będzie można 
aplikować i składać wnioski do programu Fundusze Europejskie dla Śląskiego 2021 – 2027? 
Na jakich etapie jesteśmy jeśli chodzi o cały program i w efekcie, kiedy otwierane konkursy 
w ramach poszczególnych działań? 
Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju i Transformacji Regionu Urzędu 
Marszałkowskiego, pani Stefania Koczar - Sikora odpowiedziała: W przypadku naborów 
Fundusze Europejskie dla Śląskiego 2021 – 2027 jesteśmy po pierwszym posiedzeniu 
Komitetu Monitorującego – mamy przyjęte pierwsze kryteria i z pierwszymi konkursami 
startujemy już teraz w kwietniu. W przypadku wsparcia dla Lokalnych Grup Działania 
w ramach RLKS musimy najpierw przyjąć strategie. W tej chwili mamy otwarty konkurs od 
kwietnia do czerwca. Ten konkurs musi się zakończyć – aplikacje lokalnych grup działania 
muszą się złożyć i ocenić. Szacujemy, że ta ocena może potrwać przez drugą połowę roku, 
a więc realne konkursy adresowane dla lokalnych grup będą raczej dopiero w przyszłym 
roku.  
Dyrektor Departamentu Europejskiego Funduszu Społecznego Urzędu 
Marszałkowskiego, pan Jarosław Wesołowski uzupełnił odpowiedź na pytanie, kiedy 
generalnie będzie można aplikować o Fundusze Europejskie dla Śląskiego: Konkursy już 
trwają. Pierwsze konkursy są z Pomocy Technicznej. Departament pani Dyrektor Koczar – 
Sikory ogłosił niedawno ten nabór. Trwa już nabór na projekty w ramach Wojewódzkiego 
Urzędu Pracy. Z końcem miesiąca rozpoczynają się także przez Departament prowadzone 
nabory. Harmonogram konkursów jest na naszej stronie internetowej. Na bieżąco 
organizujemy spotkania dla beneficjentów w kontekście tych naborów, zakładania profili 
kont w lokalnym systemie informatycznym. Co do wsparcia LGD, tak jak powiedziała pani 
Dyrektor Koczar – Sikora jesteśmy uzależnieni od wyników naborów w PROW na pisanie 
LGD i ich przygotowanie strategii.  
Zastępca Dyrektora Departamentu Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 
Urzędu Marszałkowskiego, pani Małgorzata Noga poinformowała: Jeżeli chodzi o 
Europejski Fundusz Rozwoju Regionalnego, to zgodnie z wcześniejszej przyjętym 
harmonogramem, mamy zamiar ogłosić pierwsze konkursy już 20 kwietnia. Będą to 
konkursy skierowane do gmin na OZE czyli rozwój energetyki rozproszonej (dwa równoległe 
nabory). Planujemy również konkurs z zakresu gospodarki wodno – ściekowej ale tylko dla 
gmin (dla aglomeracji od 10 do 15 RLM). W pierwszej kolejności rozwiązujemy 
niedostosowania tych aglomeracji. Kolejny konkurs, który planujemy to są drogi 
wojewódzkie i szereg wezwań projektów w trybie pozakonkursowym. Ruszamy więc z 
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naborami – mamy nadzieję, że wszystko uda się dopiąć zgodnie z przyjętymi terminami. 
Kolejne konkursy przewidziane są na maj i później na koniec roku. Jeżeli chodzi o środki 
dedykowane w szczególności terenom wiejskim, to jak już wspominali dyrektorzy, tutaj 
warunkiem jest przyjęcie strategii. Jeżeli strategie będą przyjęte, to wtedy będziemy 
kierować specjalne nabory – będą to odrębne nabory albo będą to nabory z taką wydzieloną 
pulą (kopertami) – dedykowanymi środkami dla podmiotów, które realizują inwestycje w 
ramach LGD. Wszystko zależy od postępu przyjmowania strategii, które są warunkiem 
dedykowania tych środków w tym obszarze.  
Przewodniczący Komisji Marek Bieniek podziękował za informacje i zwrócił się do 
Radych, czy są jeszcze jakieś pytania, a wobec braku zgłoszeń przeszedł do kolejnego 
punktu porządku posiedzenia. 
 
Ad. 3 
Sprawy różne. 
Przewodniczący Komisji Marek Bieniek przeszedł do skierowanego do Komisji celem 
zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku zawartego na druku VI/677 w sprawie zmiany 
uchwały Nr III/25/24/2008 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 19 czerwca 2008 r. 
w sprawie zakazu utrzymywania pszczół na terenach pasa izolacyjnego trutowiska w Wiśle 
Łabajowie. Prośba do Dyrektora Karpety o wprowadzenie do projektu uchwały. 
Zastępca Dyrektora Departamentu Terenów Wiejskich Urzędu Marszałkowskiego 
Robert Karpeta poinformował: Na wniosek Śląskiego Związku Pszczelarzy w Katowicach, 
który opiekuje się trutowiskiem w Wiśle – Łabajowie wpłynęło złożone przez Krajowe 
Centrum Hodowli Zwierząt w Warszawie pismo o zmianę linii i rasy pszczół utrzymywanych 
w obrębie tego trutowiska oraz w pasie izolacyjnym. Do tej pory utrzymywana tam była linia 
o nazwie Beskidka. W związku z brakiem oczekiwanego postępu hodowlanego została 
zaproponowana inna rasa i linia – jest to pszczoła rasy kraińskiej o nazwie car Pogórska. 
Zgodnie z ustawą Sejmik jest kompetentny do dokonania zmiany w drodze uchwały, łącznie 
z zakazem utrzymywania innych pszczół niż ta wskazana we wniosku na terenie trutowiska 
oraz pasa izolacyjnego (pas ma prawie 3 km od trutowiska).  
Przewodniczący Komisji Marek Bieniek zwrócił się do radnych, czy są jakieś pytania, a 
wobec braku zgłoszeń przeszedł do głosowania. W § 1 uchwały Sejmik Województwa 
Śląskiego uchwala: W § 1 uchwały Nr III/25/24/2008 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 
19 czerwca 2008 r. w sprawie zakazu utrzymywania pszczół na terenach pasa izolacyjnego 
trutowiska w Wiśle Łabajowie wprowadza się następujące zmiany: 

1) Ust. 2 otrzymuje brzmienie:  
„2. W obrębie pasa izolacyjnego, o którym mowa w ust. 1, dopuszcza się utrzymanie rodzin 
pszczelich z matkami pszczelimi pochodzącymi z linii hodowlanej pszczół rasy kraińskiej o 
nazwie Pogórska (car Pogórska Cb), dla której prowadzona jest księga hodowlana.:; 

2) W ust. 3 kropkę zastępuje się przecinkiem i dodaje wyrazy „z wyłączeniem matek 
pszczelich przywożonych na trutowisko w celu ich unasienniania”.  

§ 2 wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Województwa Śląskiego. § 3 Uchwala 
wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Śląskiego. Przewodniczący zapytał, kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem tego projektu uchwały (druk VI/677)? 
 
Wynik głosowania: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Opinia: Komisja Rolnictwa i Terenów Wiejskich na posiedzeniu w dniu 17 kwietnia 
2023 roku przyjęła pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Śląskiego w sprawie zmiany uchwały Nr III/25/24/2008 Sejmiku 
Województwa Śląskiego z dnia 19 czerwca 2008 r. w sprawie zakazu utrzymywania 
pszczół na terenach pasa izolacyjnego trutowiska w Wiśle Łabajowie (druk VI/677).  
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Przewodniczący Komisji Marek Bieniek przeszedł do wytypowania przedstawicieli do 
uczestnictwa w pracach komisji konkursowej organizowanego w 2023 roku konkursu 
„Piękna wieś województwa śląskiego” (pismo Departamentu Terenów wiejskich z dn. 
23.03.2023 r. znak TW-OG.3037.69.2023 TW-OG.ZD-00037/23). Zwrócił się do członków 
Komisji z pytaniem, kto jest chętny do wzięcia udziału w pracach komisji konkursowej? 
Zgłosił także chęć udziału w pracach komisji konkursowej.  
Radny Bartłomiej Kowalski oraz Radna Iwona Jelonek wyrazili chęć pracy w komisji 
konkursowej.  
Radny Stanisław Jaszczuk zgłosił formalny wniosek o przegłosowanie kandydatur.  
Przewodniczący Komisji Marek Bieniek poddał przyjęcie zgłoszonych kandydatur pod 
głosowanie. 
 
Wynik głosowania: za – 7, przeciw – 0, wstrzymało się – o. 
Wniosek: Komisja Rolnictwa i Terenów Wiejskich na posiedzeniu w dniu 17 kwietnia 
2023 roku wytypowała następujących przedstawicieli do uczestnictwa w pracach 
komisji konkursowej organizowanego w 2023 roku konkursu „Piękna wieś 
województwa śląskiego”: 

 Radnego Marka Bieńka, Przewodniczącego Komisji, 

 Radną Iwonę Jelonek, 

 Radnego Bartłomieja Kowalskiego. 
 
Przewodniczący Komisji Marek Bieniek przypomniał, że do wiadomości członków Komisji 
zostało przesłane pismo pani Małgorzaty Waszak – Klepki wraz ze stanowiskiem Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego dotyczącym pogarszającej się sytuacji w rolnictwie. 
Następnie zapytał członków Komisji, czy są jeszcze jakieś tematy, które chcieliby poruszyć, 
a wobec braku zgłoszeń podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zakończył 
posiedzenie Komisji.  
 
 
 
Protokół sporządziła 
Małgorzata Cieszyńska – Sokołowska 

Przewodniczący Komisji 
Rolnictwa i Terenów Wiejskich 
Marek Bieniek 


